
Åvangs skolen
Skolebestyrelsen
Bestyrelsesmøde onsdag den 9. april 2025, kl. 17.00- 
19.00 i Aktivitetssalen

Medlemmer:
Forældrerepræsentanter: Naja Hartvig Kjøller Jørgensen, Rikke Væver Hartfelt, Karina Holmberg, 
Gitte Hagelskjær Svart, Per Kofod & Louise Marcher Hansen
Medarbejderrepræsentanter: Pernille Odborg & Poul Erik Killendahl
Elevrepræsentanter: Fredrik Strunge Fuglsang & Anton Anker Bohn
Ledelsesrepræsentanter: Elina Bræstrup, Christian Faurholdt Jeppesen & Andreas Grosbøll

Afbud: Fredrik Strunge Fuglsang, Anton Anker Bohn, Rikke Væver Hartfelt, Per Kofod, Louise 
Marcher Hansen, Poul Erik Killendahl

Dagsorden Tidsplan Referat
1. Godkendelse af dagsorden 17.00 Godkendt

2. Orientering fra:
Ledelse:
• Personalenyt
• Økonomistatus
• Ind-og udmelding af elever

Formand:

Medarbejdere:

Elever:

17.05 Ledelse:

Personale: Der er opslået flere stillinger til 
næste skoleår: Børnehaveklasseledere, lærere, 
skolepædagoger og snarest slås en stilling 
SFO-medarbejdere op.

Når ansættelsesudvalget har fundet kandidater 
til stillingerne, indkaldes til et fælles SB-møde, 
hvor disse præsenteres.

Økonomi: Det ser ud til at vi er i balance.

Elever: Tre er ffaflyttet øen og en elev er 
kommet ffa en anden skole.

Elevffaværet er faldet ffa februar til marts.

Formand:

Der har været inviteret til et dialogmøde 
mellem leder af UKR. (forvaltningen), 
fungerende skolechef, skoleledere og SB- 
formænd og skolekonsulent. Det blev aflyst. 
Der er endnu to møder med samme kreds i



maj og juni Gitte meddeler UKR, at 
forældrerepræsentanterne ikke ser et formål 
med at deltage i møderne

Forældre efterlyser løbende kommunikation 
om processen hos skoleleder I den 
forbindelse efterlyses en opdatering på, hvor 
mange elever, der skal flytte matnkel

Gitte skal til samråd i morgen, der handler 
om

Overgang ffa personlige fPad til 
klassesæt
Inkluderende lærmgsmiljøer 
Folkeskolens kvalitetsprogram

I forhold til iPads, har vi behov for at få 
belyst, om ordblinde elever og elever i 
fokusklasser får en personlig iPad

Medarbejdere Der er nogle, der overvejer 
muligheden for at arbejde i fokusklasseme. 
Der er tilfredshed med, at de er blevet spurgt. 
Desuden er opfattelsen, at der er styr på 
processen for klassesammenlægningen

3. Proces vedrørende 
sammenlægning
Drøftepunkt

Fast punkt vedrørende 
processen omkring 
sammenlægning af de to 
folkeskoler i Rønne.

17.25 Fordelingen til de kommende 0 klasser er på 
plads og meldt ud til forældrene I den 
forbindelse er der 11 elever, der ikke har fået 
deres ønske opfyldt i forlængelse af, at de i 
indskrivningen kunne vælge mellem de to 
nuværende skoler Der indbydes til et ekstra 
åbent hus på Åvangsskolen særligt for de 11 
elever og forældre

Der arbejdes i øjeblikket med at finde de 
elever, der skal flytte matrikel på de berørte 
fire årgange — dette burde være på plads i 
morgen onsdag

Andreas vil før påskeferien sende 
informationsbrev til forældrene

4. Drøftelse af håndtering af 
høringssvar
Drøftepunkt

På baggrund af processen 
omkring de seneste 
høringssvar drøftes processen 
samt en eventuel henvendelse 
til politikerne i kølvandet på de 
seneste beslutninger, der er

17.50 Der er i den forgangne tid brugt mange 
kræfter på at lave høringssvar i forbindelse 
med.

Tildelmgsmodellen
Juniormesterlære 
Komponentanalyse — fase 1 
Herunder fokusklasser

Det er svært at få øje på, at politikerne 
forholder sig til disse høringssvar Der bliver



truffet og som - i større eller 
mindre udstrækning - rammer 
Åvang.

sjældent ændret noget i forhold til 
indstillingen.

Gitte vil gerne lave en bekymringsskrivelse til 
kommunalbestyrelsen og gerne på vegne af 
skolebestyrelsen. Dette var der opbakning til.

5. Folkeskolens kvalitetsprogram
Drøftepunkt

Orientering om folkeskolens 
kvalitetsprogram og drøftelse 
af følgende punker eventuelt 
med tilkendegivelse af 
præferencer:
• Projektopgaven i 9. klasse
• Karakterer i 6. og 7. klasse
• Ringetider
• Valgfag
• Bevægelse

18.10 Andreas gennemgik de forskellige punkter.

Der fremsendes med referatet et bilag, der 
beskriver det nærmere.

Bestyrelsen har ikke mandat til at træffe 
beslutninger om principper, der rækker ind i 
det kommende skoleår, hvor det handler om 
en ny skole.

6. Planlægning af årsmødet 
Drøftepunkt

Dato og plan for 
gennemførelse af årsmødet i 
maj. Afholdes i forbindelse 
med valgmødet - orientering 
om proces for 
skolebestyrelsesvalg.

Det er Center for Børn og 
Læring, der indkalder til 
valgmøde.

18.30 Der bliver indkaldt til valgmøde torsdag den 
22. maj, hvor der vælges repræsentanter til 
den kommende skolebestyrelse for Skolerne i 
Rønne.

Forud for dette møde vil der blive afholdt 
årsmøde, hvor beretningen aflægges.

7. Punkter til kommende møder 
og aftaler

18.40 Fastsættes på møde mellem Gitte og 
Andreas.

8. Eventuelt 18.50 Intet

9. Godkendelse af referat 18.55

Gitte Svart 
Formand


